

Projet d'évaluation de la vulnérabilité des communautés au climat – la région Nord- Ouest du Nouveau-Brunswick

Community Climate Vulnerability Assessment Project Northwest Region of New Brunswick

Roberta Clowater

Executive Director, Canadian Parks and Wilderness Society – NB Chapter

Directrice Générale, Société pour la nature et les parcs du Canada – section
N-B

Community Vulnerability Assessment / Projet d'évaluation de la vulnérabilité des communautés au climat

Purpose:

- help facilitate community understanding of climate change, its impacts, and ensure that local communities are increasingly resilient to climate changes
- pour aider à faciliter la compréhension communautaire des changements climatiques, de leurs impacts et s'assurer que les collectivités locales sont de plus en plus résilientes aux changements environnementaux

Purposes continued:

- pour leur aider dans la priorisation et la planification future associées à l'adaptation aux changements climatiques
- to help communities prioritize future planning associated with climate adaptation, and get ready for potential adaptation funding associated with Canada's climate action plan.



Lead Partners:

- Simon Mitchell – World Wildlife Fund Canada’s St. John River Specialist: has been working with community leaders and organizations in St. John River watershed as part of 5-year effort to build consensus around what a healthy St. John River is and what an action plan would look like to support this.
- Roberta Clowater – Canadian Parks and Wilderness Society –NB Executive Director: has been working in northwestern NB to explore opportunities to help communities increase resilience to climate change through conservation of natural areas.

First Step together

- Project leaders and a working group of members of local communities will help decide the kinds of climate change vulnerabilities the communities want to study (for example, risk of flooding). / Les chefs de projet et un groupe de travail composé de membres des communautés locales contribueront à décider les types de vulnérabilité au changement climatique des communautés veut étudier (par exemple, risque d'inondation).
- We then ask our research partners to develop maps that help us visualize the potential impacts of flooding under a few climate change scenarios. / Nous demanderons ensuite à nos partenaires de recherche de développer des cartes qui nous aident à visualiser les impacts potentiels des inondations dans quelques scénarios de changement climatique.

What the Working Group will do:

- working group would meet for an evening workshop once a month for 4 months on the project / Ce groupe se rencontrera pour un atelier mensuel par rapport au projet durant une période de 4 mois
- Members will help provide background information, such as: community maps, emergency plan information and relevant by-laws, historical flood information or reports of infrastructure damage / D'aider avec la provision d'information de base, telle que : cartes des communautés, information sur le plan d'urgence et les règlements pertinents, le bilan historique des inondations ou les rapports sur les dommages aux infrastructures

What the Working Group will do:

- Become familiar with the issues surrounding climate change and choose a climate change scenario from those provided for planning purposes
 - Se familiariser avec les enjeux entourant les changements climatiques et de choisir un scénario de changements climatiques parmi ceux fournis pour fins de planification
- Review the maps showing the results of flood mapping for your region, flood scenarios and the analysis of risk to infrastructure, and help make sure they are showing results that are relevant to your local situation
 - Comprendre les cartes pour votre region, et les scénarios d'inondation et l'analyse des risques aux infrastructures, valider leur pertinence pour vos communautés

What the Lead Partners will do:

- Meet with community representatives to develop the approach and timelines / Rencontrer les représentants des communautés pour régler le contexte final de l'approche et les échéanciers
- Assist the communities with organizing the working group, and plan the working sessions / Aider les communautés avec l'organisation de son groupe de travail et planifier les sessions de travail

What Lead Partners will do:

- Prepare and deliver the content presented during working sessions in association with the other project partners / préparer et livrer le contenu présenté durant les sessions de travail en association avec les autres partenaires du projet
- Translate the scientific and technical information provided by the project partners into everyday language for the members of the working group / Traduire l'information scientifique et technique fournie par les partenaires du projet dans le langage courant pour les membres du groupe de travail

How communities can get involved /

- Express interest and join our Working Group / Joinez notre groupe de travail
- Appoint a city/town/village representative as a contact person / de nommer un représentant du village comme personne contact
- Help recruit/suggest people from your community to sit on the Working Group (e.g. Public Works staff, planner, a Council Member and a member at large) / Aider à recruter / suggérer à des membres de votre communauté de siéger au groupe de travail (un membre du personnel des Travaux publics, un membre du Conseil et un membre extraordinaire).

Next step, if you are interested:

- talk to Roberta or Simon at this workshop!
- Email one of us to learn more:
 - rclowater@cpaws.org
 - smitchell@wwfcanada.org

